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Vereniging tot Behoud van Oud, Groen en Leefbaar Voorschoten   CONCEPT 

Jaarverslag 2022 

50 Jaar OGLV 

Het jaar 2022 zal in de annalen van de vereniging een belangrijker plaats innemen dan het 

strikt genomen toekwam. De nog steeds voortdurende coronamaatregelen in 2021 maakten 

het noodzakelijk de viering van het 50-jarig bestaan van OGLV een jaar op te schuiven naar 

2022. Daarmee wordt herdacht de oprichting op 22 februari 1971 van de Stichting OGLV, die 

in 2003 werd omgezet in de huidige Vereniging OGLV. Directe aanleiding daarvoor was de 

voorgenomen oprichting van het (aanvankelijk: Historisch) Museum Voorschoten, waarvoor 

het bezit van rechtspersoonlijkheid noodzakelijk was. De voormalige Stichting OGLV kreeg 

daarmee twee dochters: de nieuwe Stichting Historisch Museum Voorschoten en de 

Vereniging OGLV. Gehoopt werd dat een vereniging met leden een grotere betrokkenheid zou 

meebrengen dan de voormalige stichting met donateurs. De totstandkoming van een eigen 

museum in Voorschoten, die voorheen binnen de Stichting OGLV was voorbereid, ging in de 

nieuwe stichting een eigen weg, los van de nieuwe vereniging. Wel was er nog een 

bestuurlijke band in de vorm van een door het OGLV-bestuur voorgedragen lid van het 

museumbestuur. Die band is later in goed overleg tussen beide besturen doorgesneden. 

Het beoogde begin van het jubileumjaar 2022, een besloten bijeenkomst op Berbice met een 

eerbetoon aan het graf van mejuffrouw Begeer op de oprichtingsdatum, moest evenals in 

2021 worden afgelast i.v.m. de geldende lockdown. Het jubileum werd naar buiten ingezet 

met een dubbele paginagrote advertentie in de Voorschotense Krant van februari 2022. 

Daarin werd in een aantal artikelen de geschiedenis van de totstandkoming van de Stichting 

OGLV en de belangrijke rol daarin van mejuffrouw Begeer belicht. Verder werd aandacht 

besteed aan de aanvankelijk geplande aanleg van Rijksweg 11-West, die na tientallen jaren 

discussie uitmondde in de nu in aanleg zijnde Corbulotunnel, aan de acties voor het behoud 

van het groen in de Duivenvoordecorridor en aan de organisatie van Open Monumentendag, 

“het kroonjuweel van de activiteiten die OGLV organiseert”. Het overzicht bevatte tenslotte 

een oproep om lid te worden en deel te nemen aan de activiteiten van de vereniging. 

Op 23 maart 2022 ontving onze vereniging een cadeau van de gemeente. Wethouder Erica 

Spil bood onze voorzitter Helmi de Ruiter het eerste exemplaar van de geheel herziene 

bomenroute door Voorschoten aan. Samen onthulden zij vervolgens de eerste roestvrijstalen 

tegel bij de Hollandse linde voor het Ambachts- en Baljuwhuis. De regionale omroep Unity tv 

was met een cameraploeg aanwezig voor het maken van een reportage. De door onze 

vereniging uitgezette bomenroute uit 2015 was op sommige plaatsen niet langer geheel up-

to-date vanwege het kappen van enkele bomen. Bovendien waren de eerder geplaatste 

keramiektegels met de namen van de bomen niet opgewassen tegen het natuurgeweld 

waaraan zij waren blootgesteld. Met name door vorstschade waren veel tegels gebarsten, 

waardoor de tekst vaak geheel onleesbaar was geworden. Er was dus alle aanleiding om een 

nieuwe versie van de bomenroute te maken. De tekst van ons lid Roel Lanting uit 2015 is, 

samen met Rinze Hofman van de gemeente, geheel herzien en opgenomen in een mooie 

brochure “Bomenroute door het groene hart van Voorschoten”. Patrick Spiegeler van de 
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gemeente was verantwoordelijk voor de nieuwe vormgeving en de uitvoering daarvan. De 

brochure van de nieuwe bomenroute werd via de ALV en de bekende folderpunten gratis 

verspreid en bleek in een grote behoefte te voorzien. Regelmatig moest de snel slinkende 

voorraad worden aangevuld om teleurstelling te voorkomen. Nieuw is dat op iedere tegel 

een QR-code is geplaatst, waarmee met een smartphone informatie over de boom kan 

worden verkregen. Wij zijn de gemeente Voorschoten zeer dankbaar voor dit fraaie cadeau, 

waarmee de gemeente niet alleen onze leden, maar alle Voorschotenaren die graag 

wandelen - en wie deed dat in coronatijd niet - een plezier heeft gedaan. De nieuwe 

weerbestendige tegels beloven weer vele jaren geïnformeerd wandelplezier. 

Op 18 juni 2022 opende in het Museum Voorschoten een mini-expositie over 50 jaar OGLV 

als onderdeel van de zomertentoonstelling “Het verhaal van Voorschoten”. Tot 5 september 

2002 kon men kennis nemen van de doelstellingen en activiteiten van onze vereniging, die op 

tekstpanelen en met diverse stukken uit het verenigingsarchief werden toegelicht. Enkele 

waardevolle bruiklenen van het bestuur van Berbice uit de nalatenschap van mejuffrouw 

Begeer, onder meer de schrijfmachine waarop zij haar talloze brieven aan allerlei instanties 

uittypte, brachten de historie tot leven. Foto’s van de restauratie in 2006 van de klok van 

Berbice door ons lid Tobias Albronda completeerden het beeld. 

Hoogtepunt van de jubileumviering vormde een buitendag voor leden op buitenplaats 

Berbice op zaterdag 20 augustus 2022. Het was een prachtige zonnige dag en het onlangs 

gerenoveerde park lag er prachtig bij. Bijna 200 leden, soms vergezeld van hun kleinkinderen, 

namen deel aan de festiviteiten. Voor iedereen waren dranken en hapjes verkrijgbaar, een 

combo speelde vrolijke muziek en de zitjes in de rozentuin waren al snel bezet. Daarnaast 

was er een imker met enkele bijenvolken aanwezig. Een stand van de commissies Planologie 

en Groen en een stand met boeken en ansichtkaarten van Voorschoten vormden het 

informatieve deel van het programma. Voorzitter Helmi de Ruiter hield een feestrede, waarin 

onder meer bekend werd gemaakt dat het bestuur had besloten het erelidmaatschap van de 

vereniging toe te kennen aan Jan Sloof. Deze is al vele jaren als adviseur van het bestuur aan 

OGLV verbonden. In die hoedanigheid is hij een vaak geraadpleegde vraagbaak over allerlei 

historische kwesties en vragen waarmee het bestuur te maken krijgt. Daarnaast vervulde hij 

een centrale rol in de recente film “Het dorp van toen en nu” over de monumenten in het 

centrum van Voorschoten (2021), waarin hij het verbindende historisch commentaar 

verzorgde. Verder kennen velen hem als de auteur van de zich nog altijd uitbreidende serie 

Voorschotense verhalen, beter bekend als de Pareltjes van Voorschoten. Dit alles vormde 

meer dan voldoende aanleiding voor de speciale onderscheiding als erelid. In de oorkonde 

die hem werd uitgereikt is te lezen: “Zijn grote kennis van de geschiedenis van Voorschoten, 

zijn talent als verteller en schrijver en zijn deskundigheid als archivaris zijn van blijvende 

waarde voor onze vereniging en voor de inwoners van Voorschoten.” De als altijd bescheiden 

Jan Sloof, die samen met zijn vrouw Ina aanwezig was, toonde zich zeer verrast over het 

eerbetoon dat hem te beurt viel. 

Op 21 oktober 2022 sloot het bestuur het jubileumjaar af met een etentje in het Wapen van 

Voorschoten. 
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Toekomstdiscussie 

Het bestuur heeft in het verslagjaar naast de voorbereidingen voor de onderdelen van het 

jubileumjaar veel tijd besteed aan discussies over de toekomst van de vereniging. Het 50-

jarig bestaan van OGLV was weliswaar een reden tot vreugde over hetgeen is bereikt, maar 

geen reden om voldaan achterover te leunen. We zouden graag zien dat er ook in de 

toekomst vanuit een krachtige plaatselijke vereniging moeite wordt gedaan voor het 

behouden en beleven van al hetgeen het wonen in ons mooie historische dorp zo 

aangenaam maakt. Dat streven komt niet vanzelf naar ons toe, daarvoor zijn nieuwe ideeën 

en de blijvende bestuurlijke en deskundige inzet van bestuursleden en andere vrijwilligers 

nodig. We moeten de laatste jaren helaas een gestage afname van het aantal leden 

constateren. Hoewel we geen gedetailleerd inzicht hebben in de leeftijdsopbouw van ons 

ledenbestand, omdat we bij aanmelding niet naar de leeftijd vragen, is de algemene indruk 

toch dat de kern van de actieve leden zich in de 60+ categorie bevindt. Dat is een 

waardevolle groep met doorgaans veel deskundigheid op allerlei terrein en veel vrije tijd na 

pensionering. Uit deze groep recruteren wij onze bestuursleden en andere vrijwilligers. De 

algemene indruk is verder dat onze vereniging onvoldoende bekendheid geniet in 

Voorschoten buiten de gemeente, de plaatselijke politiek en onze eigen leden. Er melden 

zich weinig jongere Voorschotenaren aan als nieuwe leden. Zij hebben drukke banen, 

veeleisende gezinstaken en lezen vaak de lokale kranten niet, maar informeren zich via de 

sociale media, waarop wij als vereniging niet actief zijn. Daarbij komt dat in het algemeen 

een maatschappelijke tendens valt waar te nemen, waarbij mensen minder snel zich bij 

bestaande organisaties aansluiten in de vorm van een lidmaatschap of donateurschap, maar 

wel bereid zijn om zich in te zetten voor een bepaald project van praktische of sociale aard. 

Zo blijft een situatie in stand waarbij het ledenverlies aan ouderen in sterk onvoldoende 

mate wordt gecompenseerd door de aanwas van jongere nieuwe leden. Verder zijn onze 

doelstellingen, die nog dateren uit de eerste stichtingsstatuten uit 1971, sterk verouderd. De 

huidige tijd vraagt ook om andere prioriteiten als de totstandkoming van betaalbare 

(huur)woningen voor jongeren, maatregelen op het gebied van duurzaamheid en 

waterbeheer, behoud van voldoende open groene ruimte, podiumruimte voor 

cultuuruitingen e.d. Voor deze complexe problemen werkt het bestuur aan een voorstel voor 

de Algemene Ledenvergadering over de toekomst van de vereniging. Deze discussie is niet 

alleen binnen het bestuur gevoerd, ook de leden van onze commissies en buitenstaanders 

zijn bij de gedachtevorming betrokken. Deze discussie was aan het eind van het verslagjaar 

nog niet afgerond. Zij zal naar verwachting uitmonden in enkele documenten op basis 

waarvan de leden zich in de ALV kunnen uitspreken over de nieuwe richting. 

Open Monumentendag 

De tweede zaterdag in september is in heel Nederland de vaste datum voor Open 

Monumentendag (OMD). Onze vereniging verzorgt op verzoek van de gemeente jaarlijks dit 

evenement, dat hier onderdeel vormt van het Weekend van Voorschoten. De plaatselijke 

OMD kende dit jaar een iets bescheidener opzet dan in eerdere jaren doordat geen 

particuliere monumenten voor bezoek waren opengesteld. Bij de voorbereiding van OMD in 

het voorjaar werd gevreesd voor een nieuwe coronagolf in het najaar. We wilden de 
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eigenaren van monumentenpanden daarom niet met een verzoek om openstelling 

benaderen, nu we de veiligheid van bewoners, bezoekers en vrijwilligers vanwege corona 

mogelijk niet zouden kunnen garanderen. Het programma beperkte zich daarom vrijwel tot 

overheids- en andere openbare gebouwen (kerken, klooster Bijdorp) en parken. Wel werd 

aan het programma een nieuw element toegevoegd: twee muziekoptredens in de wel 

opengestelde tuin van de Oude Pastorie. Door de genoemde beperking hoefde ook in 

mindere mate een beroep te worden gedaan op vrijwilligers voor het houden van toezicht in 

de opengestelde monumenten. Nieuw waren verder twee fietsroutes die in samenwerking 

met de Stichting Fietsmaatjes Voorschoten zijn ontwikkeld over fietspaden die geschikt zijn 

voor de brede tandemfietsen van Fietsmaatjes. Open Monumentendag trok bij mooi weer 

3.000 bezoekers. Het klooster Bijdorp (dat waarschijnlijk voor de laatste keer te bezoeken 

was vanwege de komende bouwactiviteiten) en de tuin van de Oude Pastorie bleken de 

grootste publiekstrekkers te zijn geweest: ruim 800 resp. ruim 300 personen werden daar als 

bezoeker geregistreerd. Wij waren als vereniging met een informatiestand aanwezig op de 

verenigingsmarkt op de Schoolstraat. We voerden er veel leuke gesprekken, maar konden 

helaas geen nieuwe leden noteren. 

Activiteitencommissie 

Dit jaar kon de Activiteitencommissie het programma zoals dat was gepubliceerd in het OGLV 
Magazine van 2021 grotendeels uitvoeren: er waren geen coronabeperkingen meer die het 
programma in de weg zaten. In totaal werden er 9 excursies georganiseerd. 
Achtereenvolgens waren dat: een bezoek aan de Voorschotense Dorpskerk, een 
dorpswandeling door de historische kern van Wassenaar, een wandeling door de tuin van 
Duivenvoorde, vogels beluisteren in het gebied rond de Ganzenhoekplas bij Leidschendam, 
een wandeling in park Ter Wadding, een bezoek aan Berbice, een wandeling door het 
Singelpark in Leiden, een rondleiding in het Louwmanmuseum in Den Haag en een bezoek 
aan het Mauritshuis in Den Haag voor de tentoonstelling van de Frick Collection uit New 
York. 

De belangstelling voor de excursies was ook dit jaar groot. Na de aankondiging in de 
Nieuwsbrief was elke excursie vaak binnen een paar uur en altijd binnen enkele dagen 
volgeboekt. En achteraf ontving de commissie van deelnemers vaak enthousiaste reacties. 

Helaas zijn er soms meer aanmeldingen dan er plaatsen zijn. De Activiteitencommissie 
streeft naar een aantal deelnemers van ongeveer dertig voor elke excursie. Dat aantal kan 
echter niet altijd bereikt worden. Soms houdt de organisatie die bezocht wordt een 
maximum van 15 of 20 deelnemers aan en is het niet mogelijk om voor meer dan één groep 
te reserveren. 

In 2022 veranderde de samenstelling van de Activiteitencommissie. De coördinator Marijke 
de Kleijn-de Vrankrijker verliet de commissie, evenals het lid Liesbeth Sentrop-Quanjer, 
beiden na vele jaren. Twee nieuwe leden deden hun intrede, Hetty de Vrijer en Gaspard de 
Jong. De coördinatie is thans in handen van een duo, Gerrie van Oirsouw en Marijke 
Reinsma, beiden al jaren lid van de commissie. 
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Commissie Planologie 

2022 was in menig opzicht een bewogen jaar, doch dat kan stellig niet worden gezegd van de 

ontwikkelingen op het gebied van ruimtelijke ordening in Voorschoten. Er waren eigenlijk geen 

ontwikkelingen; dat had ten dele te maken met de gemeenteraadsverkiezingen van maart 

2022, die na een lange formatieperiode leidden tot een College van B&W in een nieuwe 

samenstelling. De plaatselijke politiek heeft een jaar lang op de plaats rust gehouden en 

eigenlijk alleen maar op de winkel gepast. Maar wat te denken van de gang van zaken rond de 

verkoop van het AB-huis of van de al maar voortslepende besluitvorming met betrekking tot 

een multifunctionele accommodatie? Het is allemaal weinig verheffend; zoals ook reeds 

eerder geconstateerd in provinciaal onderzoek: de gemeentelijke bestuurskracht laat te 

wensen over. Het schort aan een heldere visie/daadkracht/besluitvaardigheid en ook 

regievoering. 

Onder de veelbelovende titel ‘Voorschoten in verbinding vooruit’ presenteerde het nieuwe 

College het coalitieakkoord. Daarin de gebruikelijke mooie voornemens, doch (begrijpelijk in 

dit stadium) weinig concreets. De financiële armslag in Voorschoten is beperkt, voor nieuwe 

ontwikkelingen, zeker op planologisch vlak, is nauwelijks ruimte. Dat neemt niet weg dat het 

toch mogelijk zou moeten zijn een consistent beleid te voeren op basis van een toekomst-

gerichte visie over planologische thema’s als woningbouw, verkeer en duurzaamheid. Het 

coalitieakkoord verschaft daartoe een keurige eerste aanzet; hopelijk kan hieraan in 2023 door 

College en Raad een verdere invulling worden gegeven. Het is jammer te moeten constateren 

dat de brief die OGLV kort na de verkiezingen aan de informateur en de politieke partijen heeft 

gestuurd niet te bestemder plaatse is aangekomen, gezien de lijst met bijlagen bij het 

coalitieakkoord. Wij hadden daarin enkele stevige aanbevelingen gedaan. Wij zullen deze 

alsnog onder de aandacht van het College brengen. 

De Commissie Planologie is in het verslagjaar viermaal  bijeen gekomen. Veel nieuws was er 

niet, zodat vooral is stilgestaan bij de voortgang van lopende projecten en kwesties. Gelukkig 

konden ook enkele positieve ontwikkelingen worden besproken. 

Na jaren van voorbereiding werd de bouw van de aardgasvrije woonwijk Het Fortuyn van 

Voorschoten (v.m. terrein Intratuin) voortvarend ter hand genomen. Alle 129 woningen krijgen 

een zelfstandige warmtepomp/warmtelus naar de ondergrond en zonnepanelen. We zijn 

benieuwd hoe dit gaat uitpakken; het project is ook een belangrijke test voor verduurzaming 

in bestaande en nog nieuw te bouwen wijken. De geplande aansluiting aan de Leidse kant bij 

De Vink/Ter Wadding en het definitieve ontwerp voor het nieuwe kruispunt aan de Trompweg 

zien er goed uit. De tijd zal leren of de opzet van doorgaand tweerichtingverkeer door de 

nieuwe woonwijk gaat werken. 

Bemoedigend is ook de wijze waarop het Plan Bijdorp (zo’n 12 grondgebonden woningen en 

165 wooneenheden, waarvan 85 in het zorgsegment en 26 sociaal) door de gemeente is 

omarmd. Zoals het er nu naar uit ziet kan al spoedig een aanvang worden gemaakt met dit 

met name voor de woningbouw in het sociale segment belangrijke bouwplan.  Inmiddels  is 

ook de herontwikkeling van Beresteijn van start gegaan. 
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Met betrekking tot de overige bouwplannen in Voorschoten valt helaas geen enkele voortgang 

te bespeuren. We putten moed uit de zinsnede in het coalitieakkoord dat maximaal wordt 

ingezet op een snelle realisatie van met name de projecten Starrenburg III (356 woningen) en 

Arsenaal/Segaar (95 woningen). De ontsluiting van Starrenburg III voor autoverkeer is 

overigens nog onderwerp van nadere beschouwing. 

En dan is er nog een aangelegenheid op het stuk van woningbouw die de aandacht van de 

commissie heeft getrokken: door de eigenaar van de gronden rond boerderij Rodenburg is een 

eerste aanzet gegeven voor planontwikkeling voor woningbouw. Dat vinden wij een 

ongewenste ontwikkeling voor dit buitengebied, zeker zolang alle andere bouwmogelijkheden 

binnen de bebouwde kom nog niet zijn benut. 

Vanuit de commissie werd deelgenomen aan een door de gemeente belegde bijeenkomst 
’Gesprek ontwikkelvisie centrum Voorschoten’. Helaas was van een Voorschotenbreed overleg 
geen sprake; een inhoudelijke discussie heeft niet kunnen plaatsvinden. Het vervolgtraject is 
onduidelijk. 
 

Met betrekking tot verduurzaming en de daarmee verband houdende energietransitie is in het 

voorjaar een haalbaarheidsonderzoek verschenen naar de realisatie van zonnevelden binnen 

de gemeente Voorschoten. Als mogelijke locaties werden onder meer twee grond-stroken aan 

de oostzijde van de spoorlijn genoemd. Naar ons oordeel is er binnen de gemeente 

Voorschoten in redelijkheid geen ruimte beschikbaar voor zonnevelden; wel zou het 

aanbeveling verdienen de aanleg van zonnepanelen op (platte) daken te stimuleren. Het 

participatietraject inzake energieverduurzaming (‘De Belofte van Voorschoten’) heeft niets 

concreets opgeleverd. Inmiddels is de planologische procedure opgestart voor aanleg van een 

warmteleiding vanuit de Rijnmond langs de A4 naar Leiden. Een aansluiting daarop van enkele 

Voorschotense wijken lijkt dan denkbaar. 

De ontwikkelingen rond de mislukte verkoop van het AB-huis zijn verontrustend te noemen. Er 

wordt geprocedeerd en een mogelijke schadeclaim van de beoogde koper zou een extra druk 

op de gemeentelijke begroting betekenen. Ook de recente ontwikkelingen in het dossier 

Multifunctionele accommodatie (en in samenhang daarmee nieuwbouw van scholen en 

woningen op het terrein van het huidige Cultureel Centrum) geven te denken. 

Het plan om aan de noordzijde van de Vlietlanden recreatiewoningen te bouwen is verder 
uitgewerkt en ligt nu ter inzage bij de gemeente Leidschendam-Voorburg. Vanuit Voorschotens 
perspectief bestaan hiertegen de nodige bezwaren, maar een feit is dat sprake is van een reeds 
jaren geleden naar behoren vastgesteld bestemmingsplan. De woningen zijn een wezenlijke 
kostendrager voor het hele project Vlietlanden. Daar valt dan weinig tegenin te brengen. 
Vanuit de vereniging is dan ook geen stelling genomen tegen de voorgestelde wijziging van het 
bestemmingsplan. 
 
Al met al kan worden geconstateerd dat in het afgelopen jaar op planologisch gebied in 
Voorschoten helaas weinig voortgang is geboekt. Wij hopen dat het jaar 2023 een keerpunt 
ten goede zal markeren, doch dat vergt op gemeentelijk niveau visie/daadkracht/besluit-
vaardigheid en regievoering, ingrediënten die overigens kosteloos voorhanden zijn! 
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Commissie Groen 

 
De Commissie Groen heeft een andere werkwijze dan de Commissie Planologie, omdat 
ambtenaren van de gemeentelijke groendienst of van andere voor het geagendeerde 
onderwerp relevante ambtenaren deelnemen aan de vergaderingen. De commissie heeft 
zich in 2022 gebogen over haar werkwijze en betekenis. Zij kwam tot de conclusie dat er 
meer duidelijkheid moest komen over de onderwerpen die worden besproken. Dat betekent 
dat we ons beperken tot groen- en waterbeheer. Daarvoor is periodiek overleg met de 
gemeentelijke ambtenaren niet nodig, er zal op bepaalde momenten worden overlegd over 
dan aan de orde zijnde onderwerpen. Wel zal minimaal eenmaal per jaar de balans worden 
opgemaakt in gezamenlijk overleg. Uiteraard kan de commissie zelf bijeenkomen om 
bepaalde vraagstukken te bespreken. Belangrijk is dat de groenambtenaren van hun kant de 
commissie zullen informeren over relevante gemeentelijke projecten, zodat de commissie 
tijdig een toetsende en adviserende rol kan vervullen. Begin 2023 begint de gemeente met de 
actualisering van groenbeheerplannen, waarbij de commissie derhalve van advies zal kunnen 
dienen. 
 
In de gezamenlijk vergaderingen van het afgelopen jaar zijn talrijke onderwerpen aan de orde 
geweest. Vanuit de commissie is de waterkwaliteit, die onze gemeente bepaald slecht is te 
noemen en op bepaalde momenten tot overmatige vissterfte leidt, in een brief van het 
bestuur bij de gemeente aan de orde gesteld. Regelmatig bespreekt de commissie het 
kappen van losse bomen of groepen bomen. De omwonenden reageren daarop meestal 
bezorgd; wij bepleiten daarom dat aan hen tijdig goede informatie wordt verstrekt. Dat is 
door de gemeente toegezegd en wordt ook in de praktijk waargemaakt. 
 
Serviceclub Lions Voorschoten legde ons in een van onze vergaderingen het plan voor van 
een voedselbos, dat met enthousiasme werd ontvangen. Vervolgens heeft overleg op het 
gemeentehuis plaatsgevonden, maar tot aller teleurstelling zijn er geen plekken gevonden 
die hiervoor in aanmerking zouden kunnen komen. We hebben interesse getoond in het 
behoud van de heemtuin, waarvan het voortbestaan bedreigd is. 
Misschien zou er in Voorschoten ruimte zijn voor een door bewoners gerichte en beheerde 
groenten- en fruittuin. Daartoe is contact opgenomen met het zeer geslaagde initiatief Zoete 
Weelde aan de Zoeterwoudse Singel in Leiden. We gaan nog nader bezien hoe we vanuit de 
belangstellende inwoners iets dergelijks in Voorschoten zouden kunnen realiseren. 
 
Samen met de gemeenteambtenaren is een biodiversiteitsanalyse gemaakt van de 
plantengroei in de Dobbewijk. We moeten er verder over nadenken wat we met de 
resultaten kunnen doen in die wijk en als pionierswerk ook voor ander wijken. Er wordt 
nagedacht of we in navolging van Leiden in Voorschoten aandacht zullen vragen voor de 
ongekende en ondergewaardeerde weelde aan stoepplantjes. 
 
De Voorschotense Krant publiceerde maandelijks een artikel over diverse “groene” 
onderwerpen van de hand van de voorzitter van de commissie. 
 

 

Diverse acties 
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Gedurende het verenigingsjaar zijn enkele kleinere acties gerealiseerd. Zo kon met het 

bestuur van de Protestantse Gemeente in Voorschoten de afspraak worden gemaakt dat het 

ANWB/OGLV-bord met toeristische informatie zal worden teruggeplaatst op de zijkant van de 

Dorpskerk. Vanwege de bouwwerkzaamheden voor de nieuwe aanbouw ‘t Voorhuys was het 

bord tijdelijk verwijderd en bewaard op de archiefzolder van de vereniging in de bibliotheek. 

Het terugplaatsen van het bord kon vanwege andere prioriteiten niet meer in het verslagjaar 

plaatsvinden. 

In maart 2022 vonden verkiezingen plaats voor een nieuwe gemeenteraad. Daarna volgde 

een lang proces van coalitievorming. Wij maakten bij brief van 29 maart 2022 aan de 

informateur en de coalitiepartijen onze wensen bekend voor het te vormen coalitieakkoord 

op basis waarvan het nieuwe College van B&W in de periode 2022-2026 zijn beleid bepaalt. 

Helaas verdwaalde onze brief op het gemeentehuis waardoor onze brief in het uiteindelijke 

coalitieakkoord niet werd vermeld als ingekomen stuk en kennelijk ook niet bij de 

voorbereiding was betrokken, terwijl onze brief van 3 mei 2022 over de historische uitstraling 

van de Voorstraat wel vermeld werd. Een zeer teleurstellend resultaat na al het werk dat in 

de voorbereiding van de brief was gaan zitten en enigszins beschamend voor de gemeente. 

In onze brief van 3 mei 2022 aan de onderhandelende coalitiepartijen beklaagden we ons 

over de verloedering van de Voorstraat door niet passende moderne straatverlichting, 

omvangrijke fietsenrekken en sterk verruimde terrassen voor de horeca. Wij bepleitten 

maatregelen die het evenwicht in het historische karakter van de Voorstraat terugbrengen  

met de daarvoor benodigde budgetten. 

De rechtbank Den Haag merkte onze vereniging aan als zogeheten derde belanghebbende in 

de procedure van de heer M.A.J. Smitsloo tegen het College van B&W van Voorschoten over 

de geweigerde gedoogvergunning voor het geplaatste hek op buitenplaats Ter Wadding. 

Aangezien OGLV op het voortraject naar het bestreden besluit een zienswijze had ingediend, 

werden wij in de bestuursrechtelijke procedure betrokken. Dat betekent dat wij schriftelijk 

en ter zitting onze opvattingen kenbaar konden maken. Stan Dessens trad in deze procedure 

op als gemachtigde van OGLV. Bij uitspraak van 13 oktober 2022 werd het beroep van de 

heer Smitsloo ongegrond verklaard. In december 2022 werd bekend dat de heer Smitsloo 

hoger beroep heeft ingesteld bij de Afdeling Bestuursrechtspraak van de Raad van State. Dat 

betekent dat de status quo voorlopig gehandhaafd blijft; het hek blijft staan totdat de Raad 

van State in hoogste instantie uitspraak heeft gedaan. Pas daarna zal duidelijk zijn of het hek 

moet worden verwijderd of niet. 

Eind december 2022 zonden wij een brief aan het College van B&W over de archiefbewaar- 

plaats van het gemeentearchief. Ons bereikten berichten dat de bezoekersruimte van het 

gemeentearchief in het Wassenaarse raadhuis De Paauw, waar ook het gemeentearchief van 

Voorschoten is ondergebracht, zal worden verbouwd voor gebruik door Wassenaarse 

ambtenaren. Het Voorschotense gemeentearchief zou in het kader van die verbouwplannen 

plaats moeten maken. Wij maken ons daarover grote zorgen, omdat met de onderbrenging 

enkele jaren geleden van ons gemeentearchief in De Paauw juist een archiefbewaarplaats 

beschikbaar was gekomen die aan de wettelijke eisen voldeed. Voordien berustten 

waardevolle archiefstukken in de vochtige kelder van het Voorschotense raadhuis. Wij 
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hebben het College erop gewezen dat het op grond van de Archiefwet 1995 verplicht blijft te 

zorgen voor een goede bewaarplaats voor het gemeentearchief als dat niet langer in 

Wassenaar ondergebracht kan blijven. 

Eveneens in december 2022 steunden wij een verzoek van het bestuur van het Museum 

Voorschoten om een herinventarisatie te doen van het gemeentelijk kunstbezit. De gemeente 

Voorschoten heeft gedurende vele jaren een omvangrijk kunstbezit opgebouwd van 591 

stukken die nooit worden geëxposeerd. Het MV wil uiteraard graag exposities organiseren 

die het gemeentelijk kunstbezit onder de aandacht van de Voorschotense bevolking brengen. 

Het verzamelen van kunst door de gemeente zonder deze ooit te exposeren is een 

betrekkelijk zinloze bezigheid. Wij ondertekenden daarom mede een brief aan het College 

van B&W waarin aandacht wordt gevraagd voor deze kwestie. 

Publiciteit, OGLV Magazine 

Begin december 2022 viel dankzij onze trouwe bezorgers bij alle leden weer een nieuw 

nummer van het OGLV Magazine in de bus. De leden in omliggende gemeenten werden door 

enkele fietsende bezorgers van hun magazine voorzien. Helaas gaven de beide redacteuren 

Henny van der Klis en Marijke Reinsma te kennen hun redactiewerkzaamheden te willen 

beëindigen. Met een gezellig afscheid met de vaste schrijvers in het magazine sloten zij als 

redacteuren een geslaagde reeks van zes OGLV Magazines af. Het bestuur hoopt de uitgave 

van het magazine met een nieuwe redactie te kunnen voortzetten en is op zoek naar enkele 

redacteuren met historische belangstelling en redactionele vaardigheden. 

Overlijden Gerry Cornelissen 

Eind november 2022 bereikte ons het droevige bericht van het overlijden van Gerry 

Cornelissen op 25 november 2022. Zij maakte zes jaar deel uit van het bestuur van onze 

vereniging en was daarnaast lid van de Activiteitencommissie. In die laatste hoedanigheid 

coördineerde zij onder meer de rondleidingen door leerlingen van groep 8 van het 

basisonderwijs in het Ambachts- en Baljuwhuis op Open Monumentendag. Zo bracht zij 

kinderen al op jonge leeftijd in contact met de geschiedenis van Voorschoten en de betekenis 

van het plaatselijk erfgoed. Gerry had een warme belangstelling voor anderen en hun noden 

en hielp hen waar zij kon. Samen met haar man Hans manifesteerden zij zich in vele sociale 

activiteiten in de plaatselijke gemeenschap, altijd met veel inzet ten gunste van anderen. Wij 

hebben in Gerry een goede vriendin verloren. Het bestuur heeft aan beide families zijn 

deelneming bij dit overlijden overgebracht. Het afscheid heeft in besloten kring 

plaatsgevonden. 

 

 

 

 

Financiën 
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De exploitatie van de vereniging in 2022 leidde tot een bescheiden batig saldo van € 287. De 

meeste uitgaven waren terug op het niveau van vòòr de coronajaren. De uitgaven voor Open 

Monumentendag vormden daarop een uitzondering: zij kwamen aanzienlijk lager uit dan 

begroot en ook aanzienlijk lager dan in voorgaande jaren. In de coronajaren 2020 en 2021 

kon geen Open Monumentendag worden georganiseerd en werden de beschikbare middelen 

besteed aan een boekje met twee wandel-/fietsroutes resp. aan een film over de 

monumenten in het centrum. In 2022 was er wel weer een OMD, maar in een bescheiden 

opzet. 

De uitgaven voor de viering van het 50-jarig bestaan van de vereniging kwamen ongeveer uit 

op het daarvoor  gereserveerde bedrag van € 5.000. Door de uitgaven voor de 

jubileumviering nam het vermogen van de vereniging af van € 25.880 (eind 2021) naar          € 

22.167 (eind 2022). 

Met een vermogen van meer dan tweemaal de contributie-inkomsten is de vereniging 

financieel gezond. Naar verwachting gaat dit in de komende jaren veranderen. Als we er niet 

in slagen meer nieuwe leden te werven, zullen de contributie-inkomsten teruglopen. Daar 

tegenover staan toenemende kosten aan het magazine vanwege de sterk gestegen prijzen en 

aan de toenemende communicatie. Om onze financiële positie gezond te houden zal in de 

toekomst een verhoging van de minimumcontributie (al vele jaren ongewijzigd € 7,50) 

noodzakelijk zijn. 

Ontwikkeling ledenbestand 

De publiciteit rond de viering van het verenigingsjubileum heeft helaas niet bijgedragen aan 

een groei van het aantal leden van de vereniging. We moesten opnieuw een aanmerkelijke 

teruggang in het aantal leden incasseren: 39 leden beëindigden hun lidmaatschap of werden 

geroyeerd, terwijl we slechts 14 nieuwe leden konden noteren. Dat betekende een netto 

achteruitgang van 25 leden. De teleurstellende conclusie is ieder jaar weer dat de redenen 

voor de opzegging door ons nauwelijks te beïnvloeden zijn: overlijden 12, leeftijd 10, 

verhuizing 5, geen belangstelling meer 2, oneens met beleid 2, financiële redenen 1, 

onbekend 4. Helaas moesten 3 leden na drie verzoeken om contributiebetaling worden 

geroyeerd. Aan het eind van het verslagjaar waren 768 personen lid van onze vereniging 

(eind 2021: 793). Deze terugloop in het ledenaantal doet zich al jaren achtereen voor en er 

lijkt nog geen verbetering in zicht. Een krachtige vereniging met een groot aantal leden is 

zeer gewenst om met het nodige draagvlak namens de leden standpunten en wensen bij de 

gemeente te kunnen indienen. Het hier gesignaleerde probleem maakt onderdeel uit van de 

toekomstdiscussie. We zullen meer jongere Voorschotenaren aan onze vereniging moeten 

binden, bij voorkeur door een lidmaatschap, maar ook door hen bij een aansprekend project 

te betrekken. 

In het verslagjaar verloren we onze trouwe ledenadministrateur Ton de Jong. Om medische 

redenen moest hij helaas het voeren van de ledenadministratie opgeven. Vele jaren was het 

huisadres van Ton de Jong de poort naar het lidmaatschap van OGLV: in de groene 

ledenwervingsfolder zat een aanmeldkaart die naar Ton de Jong ging voor de inschrijving als 

lid. Aanmeldingen via de website volgden dezelfde route. Daarop volgde steeds een 
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persoonlijke verwelkoming van het nieuwe lid. Ton fietste langs met het laatste nummer van 

OGLV Magazine en vertelde het nieuwe lid over de activiteiten van onze vereniging. Zo was 

de aanmelding als lid niet alleen een onpersoonlijke papieren aangelegenheid, maar een stap 

die leidde tot een direct persoonlijk contact met de vereniging en haar activiteiten. 

Daarnaast hield Ton met grote nauwgezetheid in een persoonlijk computerprogramma de 

ledenadministratie bij. Wij zijn Ton zeer dankbaar voor de vele jaren dat hij als 

ledenadministrateur optrad en waarderen de zeer persoonlijke invulling die hij aan die 

functie heeft gegeven. Het bestuur heeft hem een cadeau naar zijn eigen keuze en een fraaie 

bos bloemen gebracht als dank voor zijn zeer gewaardeerde diensten. De ledenadministratie 

wordt voortgezet in een nieuw computerprogramma waarin primair de contributiebeta-

lingen worden bijgehouden en is daarmee een taak voor de penningmeester geworden. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Samenstelling van bestuur en commissies (per 31 december 2022) 

Bestuur 
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Helmi de Ruiter, voorzitter 

Jan-Willem Sentrop, secretaris 

Bart van Oirsouw, penningmeester en ledenadministratie 

Henny van der Klis, Marijke Reinsma, Kees Buijs, Peter Prein, leden 

Commissie Planologie 

Stan Dessens, (voorzitter), Ad van Noort (secretaris), Fer von der Assen, Henk Bergman, Kees 

Buijs, Peter Dordregter, Ronald de Heer, Niek Jonkman, leden 

Commissie Groen 

Peter Dordregter (voorzitter), Monique Lamers, Fer von der Assen, Kees Buijs, Stan van der 

Laan, leden 

Activiteitencommissie 

Gerrie van Oirsouw en Marijke Reinsma (co-voorzitters), Hetty de Vrijer, Gaspard de Jong, 

leden 

Comité Open Monumentendag 

Peter Prein (voorzitter), twee vacatures 

Website, nieuwsbrief 

Henny van der Klis 

Redactie OGLV Magazine 

(vacatures) 

Coördinatie bezorging OGLV Magazine 

Tineke de Jong 

Adviseur 

Jan Sloof 

Ereleden 

Stan Dessens (2017), Jan Sloof (2022) 
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